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L’Alta i la Baixa Cerdanya demanen al 
prefecte que prengui mesures per reobrir 
els passos fronterers 

S'estan estudiant mesures per reforçar els controls policials a 
la zona i poder reobrir els passos 
  

 
Blocs de formigó al camí d'Age a Palau. / G.L.T.  

JOFRE FIGUERAS / GUILLEM LLUCH (Sallagosa).- El president del Consell 
Comarcal de Cerdanya, Isidre Chia, i el de la Comunitat de Comunes Pirineus 
Cerdanya -entitat que agrupa la majoria de municipis de l’Alta Cerdanya-, 
Georges Armengol, han demanat al prefecte dels Pirineus Orientals, Rodrigue 
Furcy, que prengui mesures per reobrir el més ràpidament possible els passos 
fronterers secundaris de la comarca, tancats des de fa dos anys per decisió del 
govern francès. 

Tal com ha explicat Armengol a aquest mitjà, la petició l’han fet a través de 
carta i el prefecte -que és el representant de l’Estat al territori- els ha contestat 



que, de moment, no pot autoritzar l’obertura. Armengol ha admès que hi ha un 
problema amb aquests passos fronterers secundaris, ja que s’utilitzaven “per al 
tràfic de drogues i per a la immigració il·legal”. Tot i això, ha afegit que “hi ha 
gent de bona fe que també els fa servir en el dia a dia per anar a treballar, a 
l’hospital o a comprar”, i que el tancament els perjudica força, ja que els obliga 
a fer més quilòmetres. 

Armengol ha apuntat que “sabem que s’està treballant per veure de quina 
manera es podria organitzar millor la situació per tal que hi hagi més controls 
policials, i que això permeti que els passos tornin a estar oberts”. El president 
de la Comunitat de Comunes ha remarcat que, dels dos passos que França va 
decidir tallar, el camí d’Age a Palau i el camí de la Vinyola, entre Puigcerdà i 
Enveig, el més important i concorregut pel veïnat de la comarca és aquest 
segon, i és on caldria posar més esforços. 

Justament, aquest és un dels temes pels quals es va preguntar als presidents 
espanyol i francès, Pedro Sánchez i Emmanuel Macron, després de la cimera 
hispanofrancesa celebrada aquest dijous a Barcelona. Macron va insistir que la 
mesura es pren per qüestions de seguretat, per evitar l’entrada de persones 
que puguin comportar un risc per a la seguretat del país. Així, va recordar que 
l’atemptat de Niça del 2016 va ser perpetrat per una persona que es trobava en 
situació irregular a França i que havia passat per Itàlia. 

Per la seva banda, Sánchez es va limitar a dir que no s’havia acordat res en 
aquest sentit, però que es crearà un grup d’estudi bilateral entre l’estat 
espanyol i el francès per tal d’abordar la qüestió. Una opció que s’ha posat 
sobre la taula és la creació de patrulles conjuntes dels dos estats per controlar 
aquests punts. De moment, se’n mantenen tancats 8 al llarg de tota la frontera 
hispanofrancesa. 

 


